



亞太領導圓桌會議

ASIA LEADERSHIP ROUNDTABLE

Shanghai 2025 上海

Shanghai Cosco Experimental School

Shanghai Zhongyuan Experimental School was established in July 2002, originally as a private nine-year integrated school invested in by the state-owned enterprise China COSCO Group. It was transformed into a public school in 2008. The school is located on the west side of Cosco Liangwan Housing Estate, at the junction of Putuo and Jing'an districts within the circuit, next to the beautiful Suzhou River. The school buildings were designed by international architects, covering an area of 28 acres (23,027 square meters). The campus is elegant and cozy, with advanced and complete teaching facilities. Currently, there are 52 teaching classes with nearly 2,000 students enrolled.

The school adheres to the motto "Seeking for Truth, Striving for Excellence" and follows the educational philosophy of "Enabling every student to achieve success in joy and to develop excellence on a solid foundation." It has gathered an excellent team of teachers, mainly composed of middle-aged and young backbone teachers. Focusing on the core task of nurturing "Yueyue(accept and surpass)" students based on core competencies, the school has developed the "Zhiyuan(accomplish)" curriculum based on curriculum integration, the "Qingzhi(emotion and intelligence)" teacher training based on professional advancement, and the "Runxin(nourish the soul)" cultural cultivation based on sustainable school development. This has created a fine campus culture, accumulated a rich cultural heritage, and built a spiritual home for the joint growth of teachers and students. The school's education, known for its standardization, efficiency, and quality, has been widely recognized and affirmed by teachers, students, parents, and society. It is one of the first schools in Shanghai to be promoted by the Municipal Education Commission as a good school at the right doorstep.

The school has successively received numerous honors, including being a United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization (UNESCO) China Sustainable Development Education Demonstration School, Shanghai Civilized Unit, Shanghai's First Civilized Campus, Shanghai Safe and Civilized Campus, Shanghai Garden Unit, Shanghai Advanced School for the Ideological and Moral Construction of Minors, Shanghai Model School for Behavioral Standards, Shanghai New Quality School, Shanghai Digital Transformation Experimental School, Shanghai Model School for Law-based Governance, Shanghai Model Unit for Language and Character Work, and Shanghai Red Flag Troupe.

Technology in

School Leadership and Learning

科技賦能學校領導與學習





上海市中远实验学校簡介

上海市中远实验学校创办于 2002 年 7 月，原属央企中远集团投资举办的民办九年一贯制学校，2008 年转制为公办，学校坐落于环线内普陀静安交界的中远两湾城西側，美丽的苏州河畔，学校校舍由国际设计师设计，占地面积 28 亩，建筑面积 23027 平方米，办学环境雅致温馨，教学设施先进完备，现有 52 个教学班，在校就读学生近 2000 名。

学校秉承“好学求真，追求卓越”的校训，遵循“让每一个学生在喜悦中获得成功，在夯实基础上得到卓越发展”的办学理念，凝聚一支以中青年骨干教师为主的优秀教师队伍，围绕基于核心素养培育的“悦越”学子养成的核心任务，立足基于课程统整建构的“致远”课程建设和基于教师专业进阶的“情智”教师培养，强化基于学校持续发展的“润心”文化培育，打造了优良的校园文化，积淀了厚重的人文底蕴，构筑了师生共同成长的精神家园。学校教育以其规范扎实、轻负高效、均衡优质得到了全体师生、家长及社会的广泛认可与肯定，是上海市教委首批全市宣传的家门口的好学校。

学校先后荣获联合国教科文组织中国可持续发展教育示范校、上海市文明单位、上海市首届文明校园、上海市安全文明校园、上海市花园单位、上海市未成年人思想道德建设先进校、上海市行为规范示范校、上海市新优质学校、上海市数字化转型实验校、上海市依法治校示范校、上海市语言文字工作示范单位、上海市红旗大队等多项荣誉称号。

*Technology in
School Leadership and Learning*

科技賦能學校領導與學習

